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Centrala pensionärsrådet 

 
Datum 2023-09-27 
Tid Förmöte 09.00-10.00, möte 10.00-12.00 
Plats Kommunstyrelsens stora sessionssal plan 3,5 
Deltagare Ylva Lengberg  Kommunstyrelsen, ordförande 
 Niklas Arvidsson Kommunstyrelsen 
 Birgitta Snygg  SPF, ledamot 
 Dennis Åkesson SKPF, ledamot 
 Gull-Britt Byhlin RPG, ledamot 
 Lotta Löfgren-Hjelm FAS, ledamot 
 Isabell Berndtsson Warkki Fritids-och folkhälsoförvaltningen 
 Jonas Ringström Stadsledningskansliet 
 Maria Hallman  Stadsledningskansliet 
 
  
 

§ 1 Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 

§ 2 Val av protokolljusterare 
Till protokolljusterare utses Birgitta Snygg.  

§ 3 Föregående mötesprotokoll 
Protokollet godkänns och läggs till handlingarna. 

§ 4 Välfärdsbokslutet 
Utvecklingsledare Isabell Berndtsson Warkki från Fritids- och 
folkhälsoförvaltningen är inbjuden till rådet för att redogöra för 
Välfärdsbokslutet år 2022.  

Välfärdsbokslutet är en rapport över hälsoläget och utvecklingen i staden. Det 
ska vara ett kunskapsunderlag för prioritering och beslutsfattande. 
Välfärdsbokslutet görs vartannat år och det senaste var klart i juni 2023.  
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Välfärdsbokslutet läggs med som bilaga tillsammans med presentationen och 
kunskapsunderlaget Fokus för äldres hälsa 2022.  

Äldreenkäten 65+ revideras under hösten och kommer att skickas ut i årsskiftet 
2023/2024. Rådet kommer att bjuda in Isabell vid ett senare tillfälle för att ta del 
av det nya resultatet av Äldreenkäten. 

§ 5 Budget 
Controller Jonas Ringström från Stadsledningskansliet är inbjuden till rådet för 
att redogöra budget 2023 för Borås Stad såsom den ser ut i nuläget, budgeten är 
under beredning. Redovisningen gäller primärkommunen, inte bolagen. 

Borås Stad arbetar utifrån kommunallagens regler om ”god ekonomisk 
hushållning”. Detta innebär att det för ekonomin och verksamheten ska anges 
mål och riktlinjer som är av betydelse för en god ekonomisk hushållning. 
Finansiellt mål för att resultatet över tiden bör uppgå till lägst 2-3 % av 
skatteintäkter och generella statsbidrag är för Borås del grunden till en god 
ekonomisk hushållning.  

Utgångsläget var ett budgeterat resultat på -64mnkr för Borås, men kommunen 
beräknas i dagsläget hamna på ett bättre resultat, årsprognosen är just nu på 
+115mnkr för staden som helhet. 

Planeringsunderlaget för VÄN år 2022-2027 visar bl.a. en befolkningsökning på 
16 % av åldersgruppen 80+. I antal personer blir det ungefär 381 personer. Vid 
en jämförelse av åldersgruppen 20-65 år visar ökningen på 2 % som i antal 
personer är 3500 personer. 

Resultat från bokslutet är 400,8 miljoner kronor. Borås Stads eget kapital är ca 
6,2 miljarder kronor, men det mesta är bundet i fasta tillgångar. Staden har inga 
lån.  

Källor som använts är RKA och Kolada. Rådet för främjande av Kommunala 
Analyser (RKA) är en ideell förening som bildats i samarbete mellan staten och 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR). RKAs uppdrag är att underlätta 
uppföljning och analys av olika verksamheter i kommuner och regioner genom 
att ge analysstöd och utbildningar samt tillhandahålla statistik i databasen Kolada. 

Jonas presentation läggs som bilaga till protokollet. 

 

§ 6 Svar från Vård- och äldrenämndens lokala pensionärsråd på 
överskickade frågor 

• Hur har sommaren fungerat inom hemtjänsten och på boendena? 

• Det är mycket vårdpersonal på samma vårdtagare. 2016 kunde det 
vara 53 olika personal. Hur ser det ut nu? 

• Svårt att få växelvårdsplats. Anhöriga är slutkörda. Hur lång tid tar 
det? Även svårt att få korttidsboende periodvis. 
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Frågorna har besvarats och finns i protokoll Lokala pensionärsråd Vård- och 
äldrenämnden 2022-11-02 och i Lokala pensionärsråd Vård- och äldrenämnden 
2022-08-24. Protokollen finns på Borås Stads webbsida se länk: 
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad
/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdf
c90d8da6.html?folder=19.1d4e9b6e187eb053b4c9274d&sv.url=12.6abcf49216
2dd31af5d2eeb8 

 

§ 7 Inkomna frågor från pensionärsrådet 
• Är Borås fortfarande en trygg och säker kommun? 

CKS (Centrum för kunskap och säkerhet) hade förhinder och kunde inte 
delta i rådet. Rådet önskar att CKS deltar vid nästa sammanträde i december. 
CKS informerar att de jobbar aktivt med säkerheten. De kommunicerar 
information och råd till invånarna vid förändringar i säkerhetsläget. Staden 
arbetar aktivt tillsammans med bl.a. polisen för trygghetsskapande åtgärder i 
otrygga områden. CKS arbetar aktivt med brottsförebyggande uppdrag 
tillsammans med övriga förvaltningar. 

• Äldreomsorgslyftet, nya pengar kommer för 2024 och tre år framåt. Hur 
kommer det att se ut för Borås del?  

Frågan skickas till Lokalt pensionärsråd Vård- och äldrenämnden 

• Seniormässa/Seniorvecka. Finns det tankar om en ny mässa eller om en 
ev utifrån arrangör att hålla en mässa? Är det viktigt att ha en årligen 
kommande mässa i Borås? Vem håller i den? Vem vänder den sig till? 
Vilka ställer ut? Seniorveckan i Borås, när är den? Vem planerar den? 
Skulle man kunna göra en stor satsning på den? 

Borås Stad har inte längre någon gemensam hälsovecka sedan flera år tillbaka. 
Inom förebyggande enheten i Vård- och äldreförvaltningen (VÄF) har valt att 
själva anordna en seniorhälsovecka under v 17. Efter en utvärdering har VÄF 
beslutat att istället satsa på Temamånader fr.o.m. september 2023. Under 
temamånaderna kommer man löpande ha hälsofrämjande insatser och prioritera 
de olika områdena under en månad. Ex. under oktober inriktar man sig på 
digitaliseringen, under november fallförebyggande, under december ofrivillig 
ensamhet. 

VÄF har tagit ett beslut om att inte fortsätta med en gemensam informationsdag 
för 80-åringarna. Beslutet har tagits utifrån att det kräver otroligt mycket resurser 
och deltagandet har varit lågt under flera år. Dessutom tror man inte att rätt 
målgrupp nås. Man kommer att testa att bjuda in till lokala informationsträffar 
på mötesplatserna. Dalsjöfors och Centrum testar det nya konceptet först och 
sedan görs en utvärdering. Därefter kommer resterade mötesplatser att bjuda in 
alla 80+ under 2024. Informationsträffarna kommer att vara två stycken, där den 
första kommer att innehålla information om förebyggande verksamhet. Vid 

https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html?folder=19.1d4e9b6e187eb053b4c9274d&sv.url=12.6abcf492162dd31af5d2eeb8
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html?folder=19.1d4e9b6e187eb053b4c9274d&sv.url=12.6abcf492162dd31af5d2eeb8
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html?folder=19.1d4e9b6e187eb053b4c9274d&sv.url=12.6abcf492162dd31af5d2eeb8
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html?folder=19.1d4e9b6e187eb053b4c9274d&sv.url=12.6abcf492162dd31af5d2eeb8
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andra träffen kommer miniföreläsningar att erbjudas och vårdcentralerna 
kommer även att delta vid tillfälle två. 

Rådets ledamöter diskuterar frågan om seniormässa och seniorvecka.  

• Västtrafiks linjer. Hur ser det ut nu? 

Frågan har skickats till Västtrafik, men ej ännu besvarats. Återkommer med svar 
på frågan vid nästa möte. 

• Byggen av nya äldreboenden? 

Vård- och omsorgsboendet på Kristineberg beräknas vara klart år 2025 och 
kommer att ha 73 platser. Ett vård- och omsorgsboende är planerat att byggas på 
ett område mellan Hulta och Trandared. Beräknas vara klart år 2028. Ytterligare 
ett boende ingår i den långsiktiga planeringen. 

 

§ 8 Återkoppling av motion Ange köttets ursprung på 
kommunens menyer 

Kommunfullmäktiges beslut 2023-01-19 se bifogad bilaga 

 

§ 9 Utvärdering av Utbildning av rådens ledamöter 
Alla ledamöter, både ordinarie och ersättare i pensionärs- och 
funktionshinderråden, administratörer och inbjudna föredragare fick en inbjudan 
för att delta i utbildningen, som genomfördes 20230405 och pågick en halvdag, 
antingen en förmiddag eller en eftermiddag i Kommunstyrelsens stora 
sessionssal. Innehållet var bl.a. information om Borås Stads organisation, styr- 
och ledning, vision, lagar, budget, reglementet och rutiner. 

Ledamöterna i rådet fick svara en enkel enkät med sex frågor om utbildningen 
för att en utvärdering skulle kunna ske.  Utbildningens betyg låg i medelvärde på 
4,3 (på en betygsskala 1-5, där 1 motsvarar inte bra och 5 mycket bra). I de fria 
svaren finns förbättringsområden och synpunkter, som administratörerna tar 
med till nästa utbildningsomgång. 

 

§ 10 Äldreombudet informerar 
Tekniska nämnden informerar om att ett beslut har fattats om att ändra 
ansökningstiden för Riksfärdtjänst till att ansökan ska vara nämnden tillhanda 
minst 3 veckor innan avresa. Tidigare var gränsen satt till 2 veckor, men det är 
knappt om tid för att göra en utredning och för att i sin tur eventuellt beställa 
biljetter för allmänna kommunikationer. 

De sista surfplattorna är nu utdelade. Vid sista intresseanmälan, 4-8 september, 
fanns 88 stycken kvar och de lottades ut bland de 130 som hade anmält intresse. 

Invigning av mötesplats Viskafors tillsammans med Viskaforshem 28 september. 
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Mötesplats Kasernen öppnas upp för alla några dagar i vecka. För mer 
information se  
https://www.boras.se/upplevaochgora/senior/seniorkalendern.4.3142e1cd172
985317eb96a53.html 

Seniorer boende i Brämhult kommer att bli inbjudna till Brämhults idrottsplats 
för att delta i aktiviteter. Alla seniorer är välkomna att komma med förslag på vad 
de önskar för aktiviteter i närområdet. 

 

§ 11 Övriga frågor 
Det har kommit tillkännedom för ledamöterna i Centrala pensionärsrådet att en 
studieresa till demensbyn i Vellinge har genomförts. Hur har inbjudan gått till? 
Frågan skickas över till lokalt pensionärsråd Vård- och äldrenämnden. 

 

§ 12 Nästa möte 
5 december 2023, förmöte 09.00-10.00, möte 10.00-12.00 

 
 

 

 

 

Underskrift 
"[Ange part/motpart]" "[Ange part/motpart]" 
Underskrift Underskrift 
  

Namnförtydligande Namnförtydligande 
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